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Proces – verbal 

 Încheiat azi miercuri 29 noiembrie 2023 cu ocazia derulării şedinţei 

ordinare a Consiliului local Coroisânmărtin, 

Sedinţa a fost convocată la data de 23 noiembrie 2023 cu Dispoziţia primarului 

nr.146/2023. 

Toţi consilierii locali sunt prezenţi la şedinţă. Delegatul sătesc Deneş Florin este 

prezent de asemenea la şedinţă. 

 Domnul primar anunţă că a invitat şi participă la şedinţă domnul Tamas Florin, 

consultant, doamna Dan Andrea Cristina inspector contabil şi Moldovan Teodora- 

Florina inspector la compartimentul casierie, pentru a da explicaţii la punctele inscrise 

pe Ordinea de Zi.            

 Doamna Szekely Ana Maria anunţă că se abţine de la dezbaterea şi votarea 

punctului privind rectificarea bugetului local precum şi de la votarea Ordinii de zi. 

Preşedintele ales Bartos Martin Csaba  preia conducerea lucrărilor şedinţei  si dӑ citire 

proiectului Ordinii de zi  transmis cu 5 zile înainte de data şedinţei : 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea nivelurilor taxelor şi impozitelor pentru 

anul 2024. 

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pentru anul 2023. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea valorilor actualizate pentru obiectivul de 

investiţie „Reabilitare, extindere şi dotare infrastructură educatională pentru 

învăţământ obligatoriu, unitate situată în satul Coroisinmărtin şi satul Odrihei, 

comuna Coroisinmartin”. 

4. Informări privind pregătirile pentru sezonul rece.  

Ordinea de Zi este adoptată cu unanimitate de voturi cu exceptia doamnei Szekely 

Ana Maria care s-a abţinut. 

Secretarul dӑ citire procesului-verbal al ședinței anterioare care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.         

 Inainte de a se trece la dezbaterea punctelor ȋnscrise pe Ordinea de zi la 

propunerea secretarului general al comunei se păstrarează un moment de reculegere ȋn 

memoria fostului primar al comunei Aldea Dumitru, trecut recent la cele veşnice.  

Se trece la punctul 1 ȋnscris pe Ordinea de Zi, aprobarea taxelor şi impozitelor 

locale pentru anul 2024, la care doamna Moldovan Teodora inspector la compartimentul 

casierie precizează că prin proiectul de hotărâre se propune actualizarea cu indicele de  

inflaţie, 13,8%. Domnul Gândilă Doru spune că la alte uat-uri majorarea este in procent 

mai mic doamna Moldovan răspunzând că necesitatea actualizării la inflaţie este 

prevăzută de codul fiscal iar o ȋmpovărare ulterioară a contribuabililor nu este deloc 

potrivită. 
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Deasemenea domnul Gândilă ȋntreabă dacă s-a ȋmbunătăţit procentul de colectare 

al impozitelor ȋntrucât din ultimele situaţii prezentate rezulta că doar două treimi dintre 

cetăţeni ȋşi plătesc impozitele. Domnul primar spune că la compartimentul casierie se 

lucrează foarte serios şi are convingerea că se va ȋmbunătăţi şi partea de executare silită 

doamna Moldovan completând că are ȋn vedere executarea ȋn etape ȋncepând cu cei care 

au datorii mari ȋnsă mulţi dintre datornici sunt insolvabili sau cu venituri 

neidentificabile rămânând la ȋndemână doar transformarea amenzilor ȋn muncă ȋn 

folosul comunităţii. Domnul Gândilă Doru spune că la alte primării nu se eliberează de 

la Registrul Agricol nici o adeverinţă dacă nu este plătit impozitul, domnul primar 

răspunzând că această condiţionare este ilegală şi completând că si munca ȋn folosul 

comunităţii o prestează oameni care nu au ȋndemânare şi conştiintă iar procedurile 

prealabile prevăzute de lege necesită mai mult timp din partea autorităţilor decât 

rezultatul orelor de muncă. Domna Lupşa Rodica spune că alţii au fost condiţionaţi de 

plata imozitului la eliberarea cerificatului fiscal doamna Moldovan răspunzând că stie 

despre ce este vorba ȋnsă certificatul fiscal cu datorii este nul şi ȋn cazul ȋnstrăinării de 

bunuri plata impozitului este obligatorie. Doamna Lupşa Rodica spune că a fost nevoită 

să facă un drum de Tg-Mureş ȋn plus datorită faptului că ştampila primăriei nu a fost 

aplicată unde trebuie pe documente, lucru pe care doamna Moldovan Teodora spune că 

şi-l asumă ȋntrucât a fost o eroare de-a dânsei.  Nu mai sunt alte discuţii astfel se supune 

la vot HCL nr.35/2023 se adoptă cu unanimitate de voturi. 

Se trece la punctual 2 privind rectificarea de buget pentru anul 2023 la care 

domnul primar dă citire proiectului de hotărâre după care doamna Dan Andrea Cristina 

dă explicaţii cu privire la repartizarea sumelor pe capitole bugetare. Nu sunt discuţii se 

supune la vot HCL nr.36/2023 se adoptă cu 10 voturi ,,pentru” doamna Szekely Ana 

Maria a anunţat la ȋnceputul şedinţei că nu va participa la dezbateri şi la vot.  

La punctul 3 de pe Ordinea de zi privind aprobarea valorilor actualizate la 

proiectul privind modernizarea şcolilor ȋn localităţile Coroisânmărtin şi Odrihei domnul 

primar dă citire proiectului de hotărâre după care domnul Florin Tamas, consultant, 

ȋnvitat ȋn şedinţă oferă unele explicaţii legat de stadiul şi derularea viitore a proiectului. 

Domnul Tamas subliniază că se impune ȋncheierea unui act aditional ȋntrucât preţurile 

au crescut astfel că pentru construcţii este nevoie de  aproximativ 2 milioane de lei ȋn 

plus ȋnsă o parte din sumă a fost recuperată de la dotări, sumele fiind transferate pe 

construcţii iar pentru dotări s-a depus alt proiect, economiile fiind de 105 mii lei + TVA 

eliminându-se şi situatia dublei finanţări. 

Deasemenea domnul Tamaş spune că a fost necesară scoaterea din proiect a sălii de 

sport pentru optimizarea cheltuielilor urmând ca sala de sport să se depună ȋn viitor pe 

un alt proiect. Guvernul a aprobat majorarea cu 20% a cheltuielilor eligibile din cadrul 
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proiectului dar după efectuarea a 75% din lucrări, la şcoli deocamdată nu s-a atins acest 

procent, spune domnul Tamaş. 

Domnul Gândilă Doru ȋntreabă dacă contribuţia primăriei va putea fi acoperită 

subliniind că nu va rezista mult să tină cursurile ȋn condiţiile actuale din Căminul 

cultural ? Domnul primar spune că se bazează pe alocări suplimentare ȋn anul viitor iar 

domnul Tamaş spune că o soluţie ar fi accesarea unui credit domnul primar spunând că 

nu va apela la acest  instrument de cofinanţare. 

 Domna Varga Rebeka considera că accesarea creditelor nu este o soluţie viabilă şi 

doreşte deasemenea să afle motivele ȋntârzierilor ȋn privinţa realizarii lucrărilor, domnul 

Tamaş răspunzând că a primit târziu soluţia tehnică pentru centură, contractul de 

finanţare s-a semnat târziu şi alte hăţişuri birocratice au condus la ȋntârzieri. 

 Domnul Gândilă spune că a constatat un ritm de lucru scăzut care din spusele 

constructorului s-ar datora plăţilor restante pentru constructor fiind contrazis de către 

domnul Tamaş care confirmă că plăţile sunt efectuate la zi pentru lucrările executate. 

Domnul Gândilă solicită să se prezinte o machetă a construcţiei finalizate să se 

vadă cum va arăta ȋn final construcţiile, domnul Tamas spunând că va pune la dispoziţie  

planşele. Nu mai sunt alte discuţii se supune la vot HCL nr.37/2023 se adoptă cu 

unanimitate de voturi.  

 In final domnul primar informează că a mai rămas o cantitate apreciabiă de 

buştean rezultat din exploatarea pădurii comunale ȋnsă ȋn această perioadă preţul este 

scăzut datorită abundenţei de material lemnos pe piată şi consideră că mai trebuie 

aşteptat pentru a ȋncerca o valorificare mai optima, domnul Gândilă spunând că trebuie 

ȋncercat să se vândă ȋn zone unde lipsesc pădurile şi s-ar putea obţine un preţ mai bun. 

Deasemenea domnul primar spune că este nemulţumit de faptul că Ocolul Silvic impune 

mai multe tipuri de taxe pentru gestionarea ȋn regim silvic a pădurii care ȋn viitor vor 

duce la scumpirea lemnului de foc pentru cetăţeni deşi pădurea este a comunei.  

Nemaifiind alte discuţii şedinţa se ȋncheie.  

 

 

 

 

 

  

    Președinte de ședințӑ,                                                   Contrasemneazӑ, 

      Bartos Martin Csaba                                      Secretar general : Pop Mircea 
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